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BRMG/KSiLP-V/0012/10/16 
 
 

PROTOKÓŁ NR  27-10/2016  
 

 z posiedzenia  Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się  

22 września 2016r.  o godz. 16:00 w Sali 007 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały 

Jagiellońskie w Gdańsku.  
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 

Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło 6 (sześciu), czyli było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista  innych osób obecnych  na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.   
 
Przewodnicząca Komisji Anna Wirska powitała  wszystkich obecnych. Stwierdziła  
quorum. Zaproponowała  zmianę  ustalonego  porządku zawartego w załączniku nr 3 do 
niniejszego protokołu. I tak:  
Wprowadzić   się  nowy punkt  2 w brzmieniu: 
Przyjęcie  projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w zmieniająca Regulamin Rady Miasta 
Gdańska. Wnioskodawcą    jest  Komisja Samorządu i Ładu Publicznego  
Obecny punkt  2 staje się punktem  3, w którym  omówione zostaną dwa projekty uchwał: 

1) Jako punkt 3 A -  opiniowanie projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 825, 

2) Jako punkt 3 B  - opiniowanie  projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  - druk nr 826 

Planowane punkty  3 do 6 stają się analogicznie punktami  4-7. 

Komisja nie wniosła  uwag  do tak zaproponowanego porządku i jednogłośnie, 5 głosami za 

-przyjęła następujący porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji 

Turystyki i Promocji Rady Miasta Gdańska  - druk nr 795. 

 

2. Przyjęcie  projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniający Regulamin Rady 

Miasta Gdańska. 

 

3 A. Opiniowanie projektu uchwały   zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

      Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 825 

3 B. Opiniowanie  projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  

       budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  - druk nr 826 

 

4. Informacja   o przebiegu wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze  

2016r.  
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5. Podsumowanie działań – Policji, Państwowej Straży Pożarnej i Straży 

Miejskiej z sezonu letniego  w Gdańsku. 

 

6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia na rok 2017 środków 

finansowych na działalność statutowa jednostek pomocniczych. 

 

7. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 

PUNKT  1 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji 

Turystyki i Promocji Rady Miasta Gdańska  - druk nr 795. 
 

(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 29 września 2016r. - BRMG-S.0006.243.2016). 

 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Mam pytanie  do Pana mecenasa: czy rezygnacja złożona przez  radnego Strzelczyka jest 
zgodne z istniejącym prawem. 
 

Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Każdy radny ma prawo złożyć rezygnację z pracy w Komisji, jak również każdy radny ma 
prawo złożyć rezygnację z mandatu radnego. Jest to jego prawo, którego nie można 
żadnemu radnemu odbierać. Jest to kwestia wolnej woli radnego.  Pan radny Strzelczyk 
uznał, że  z powodu, który przedstawił na sesji nie może brać udziału w pracach Komisji i 
złożył rezygnację. Rezygnacja była  na piśmie i wpłynęła  do Przewodniczącego Rady.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy my będziemy dyskutować nad  tym godzinę  czy dwie, czy cokolwiek będziemy 
głosować, to nie ma żadnego podłoża prawnego. Więc wnoszę o  to, aby Komisja odstąpiła 
od opiniowania  druku nr 795.  
Kto z Pań, Panów Radnych jest „za”     -  2 głosy 
Kto jest „przeciw”                             -  0 głosów, 
Kto się „wstrzymał”                           -  3 głosy              
Dziękuję bardzo i przechodzimy  do kolejnego punktu. 

PUNKT  2 
Przyjęcie  projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniający Regulamin Rady 

Miasta Gdańska. 

 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Bardzo proszę Pana mecenasa  o kilka słów na temat przygotowanego projektu uchwały.  
 

Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Ta zmiana jest zmianą dotyczącą tylko  jednego punktu § 22 ust. 2 pkt 7 Regulaminu Rady 
Miasta Gdańska. W dotychczasowym brzemieniu, Regulamin RMG  w tym punkcie brzmi jak 
następuje: przebieg obrad, tekst przemówień i dyskusji, tekst zgłoszonych i uchwalonych 
wniosków. Zagadnienie  sprowadza się  do określenia: tekst przemówień i dyskusji.   Przy 
takim zapisie byliśmy zobowiązani do tworzenia protokołu odzwierciedlającego cały 
przebieg sesji – słowo po słowie.  Ten zapis § 22 ust. 2 pkt. 7 jest różny od zapisu § 41, 
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który mówi o protokołach z posiedzenia Komisji. Ust. 1  § 41  mówi:  Z przebiegu każdego 
posiedzenia Komisji sporządza się protokół. Nie ma tutaj tego zapisu, który jest przy 
protokole sesji „teksty przemówień i dyskusji”, co dawało możliwość zapisania tych 
najważniejszych postanowień w trakcie posiedzenia Komisji. 
 

Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Będąc na ostatnim konwencie przewodniczących rad miast wojewódzkich  spotykamy się 
zawsze z dyrektorami biur rad miast wojewódzkich – na szesnaście województw tylko trzy 
rady  robią tak jak my  robimy do tej pory, z tego  w  dwóch robione są stenogramy. W 
pozostałych miastach są to tylko i wyłącznie  protokoły z sesji pisane w sposób skrótowy, 
tzn. zawierające to wszystko, co  jest w regulaminie, tylko nie słowo w słowo dyskusji i 
przemówień. W tej zmianie, którą tutaj Komisja proponuje, to jeżeli mówca  będzie 
chciał, żeby jego wypowiedź została zaprotokołowana  słowo w słowo, to oczywiście jest 
taka możliwość. Jeśli zgłosi to do protokołu, to będzie to zaprotokołowane.  
Chciałbym dodać jeszcze, że w przeciągu 24 godzin  na stornie internetowej Miasta jest 
zapisany plik audio, który  każdy z mieszkańców  w każdej chwili może  odsłuchać a od 
czerwca br. jest przeprowadzana transmisja w Internecie online, także mieszkańcy mogą 
to obejrzeć w czasie rzeczywistym i oczywiście później. Dodam jeszcze, że do protokołu, 
który będzie sporządzany  z sesji będzie załączona płytka odzwierciedlająca słowo w słowo 
to co zostało powiedziane. Jeżeli ktoś sobie zażyczy  sobie  jakąś dyskusję, wyciąg  
protokołu, to oczywiście pracownicy  Biura  taki wyciąg  z protokołu przygotują.  Idziemy 
po prostu z duchem czasu a wcześniej nie było takich możliwości. 
  
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania? 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Czy jest obowiązek umieszczania w internecie  sesji audi,  czy  jest to tylko dobra wola? 
 

Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Nie ma takiego obowiązku. W związku z tym, ze było to nagrane, to my sami 
zamieszczaliśmy to w Internecie. Wiadomo, że spisywanie protokołu jest pracą  żmudną. 
Czasami te protokoły mają sto, sto pięćdziesiąt stron to więc zanim zostaną spisane, a 
mieszkańcy  chcieli mieć  zaraz  do nich wgląd, to sami wprowadziliśmy procedurę o 
umieszczaniu audio w Internecie, i dzieje się to w przeciągu 24 godzin. Każdy może  
odsłuchać sobie na naszej stronie internetowej słowo w słowo  co działo się na sesji. 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Dobrze  byłobym, aby był  zapis, że  umieszczanie audio w Internecie jest obligatoryjne.  
 

Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Zamieszczamy to od dłuższego czasu, od czasu kiedy  są takie możliwości techniczne. 
Oprócz tego jest transmisja online. Jak powiedziałem, w każdej chwili mieszkaniec może 
się zwrócić i dostanie wyciąg z protokołu w kwestii go interesującej. 
   
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze  jakieś pytania? 
 

Przemysław Ryś – członek Komisji 
Komisji też to będzie dotyczyło, czy tylko sesji? 
 
Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Nie. Jak tłumaczył wcześniej mecenas, Komisja ma zupełnie inny zapis i od 
Przewodniczącego  Komisji zależy w jaki sposób jest  to protokołowane. Przewodniczący 
niektórych Komisji chcą, aby  było pisane  słowo w słowo, a u niektórych jest to 
uproszczone.  
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Bogdan Oleszek – członek Komisji 
To ułatwi nam pisanie protokołów, ale jeśli ktoś poprosi  z zewnątrz, czy wewnątrz od nas 
z rady na piśmie o  stenogram z obrad Rady, to go otrzyma.   
 

Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Bardzo często prokuratura do nas występuje o  wyciąg z protokołu i jeśli wystąpi, to 
oczywiście  będzie spisywany stenogram.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Ale również mieszkańcy  występują.  
 

Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Obliczyliśmy, że mniej więcej o połowę  zmniejszy się objętość pisanych protokółów,  ze  
stu stron na 40-50. Również taki protokół będzie szybciej zamieszczony na stronie 
internetowej. 
  
Andrzej Bodakowski – radca prawny 
Proponowany zapis  § 22 ust. 2 pkt. 7 będzie brzmiał: przebieg obrad, streszczenie 
wystąpień i dyskusji oraz tekstów zgłoszonych  lub przyjętych wniosków, zaś na życzenie 
mówcy pełne przytoczenie użytych sformułowań. Czyli, jeśli ktoś uznaje, że w jego ocenie, 
to co przedstawia ma szczególną wagę, albo w  ramach polemiki i chce, aby jego 
wypowiedź była  zapisana  w całości słowo w słowo, to wtenczas ma prawo to zgłosić, a 
sporządzający ma obowiązek zapisani tej wypowiedzi w  protokole słowo w słowo. Mogę 
jeszcze dodać, że  w umowach zawieranych z firma, która robi transmisję online jest 
zawarte postanowienie, które nakłada na nią obowiązek zapewnienia możliwości 
wielokrotnego odtwarzania tej transmisji poprzez wejście na naszą stronę i jest to jeszcze 
zarchiwizowane. Nie ma to  przełożenia wprost na protokół, ale jest do tego pełen dostęp.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze  jakieś wątpliwości, pytania? Nie widzę. W takim razie przystępujemy  do  
głosowania.  
Proszę o przyjęcie  projektu uchwały RMG zmieniającą  Regulamin Rady Miasta Gdańska w  
przedłożonym brzmieniu. Kto jest „za”   - 5 głosów, kto  jest „przeciw”  - 0 głosów, kto się 
„wstrzymał”  - 1 głos. 
Komisja przyjęła  projekt uchwały  w  brzmieniu,  jak w załączniku nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 

PUNKT  3 A 
Opiniowanie projektu uchwały   zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 825. 

 
(Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 29 września 2016r. - BRMG-S.0006.273.2016). 

 

Maria Wojnarowska - Kierownik  Referatu Planowania Finansowego w Wydziale BMiP  

omówiła przedmiotowy projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania ze strony  członków Komisji?  

 
Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Jakie konkretne działania zostaną podjęte, żeby zmniejszyć  ten ruch samochodów? 
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Maria Wojnarowska - Kierownik  Referatu Planowania Finansowego w Wydziale BMiP   
To jest przedsięwzięcie, które będzie dopiero podlegało konsultacjom w ramach tej grupy, 
która będzie partnerami przy tym projekcie. Przedsięwzięcia  będą prawdopodobnie 
polegały na tym, że będzie się umieszczało jakieś inteligentne urządzenia, które będą  ten 
ruch regulowały. Natomiast nie ma jeszcze szczegółów, jest to na etapie rozmów. 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
To skąd ta kwota ponad  700 tys. zł, jeżeli nie wiadomo na co będzie rozdysponowana?  

 

Maria Wojnarowska - Kierownik  Referatu Planowania Finansowego w Wydziale BMiP   
Na co, ogólnie wiadomo.  Natomiast, jakie rodzaje urządzeń będą  zastosowane przy 
realizacji, dopiero będzie rozstrzygnięte. 85%  kosztów będzie finansowane  ze środków 
unijnych, ale dopiero po ostatecznym ustaleniu zakresu. W ramach tego programu będą 
prowadzone działania promocyjne różnego rodzaju. Nie ma jeszcze szczegółów co  do 
urządzeń, jakie mają być umieszczane  w tych strefach ograniczonego ruchu. 

 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są jeszcze pytania. Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.   

 
Opinia Nr 27-10/166-58/16 

Komisja  – 4 głosami „za”, przy  1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”   
– pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 
825.  
 
 

PUNKT  3 B 
Opiniowanie  projektu uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  - druk nr 826. 

 
 (Oryginał  projektu  uchwały znajduje  się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
z 29 września 2016r. - BRMG-S.0006.274.2016). 

 
Maria Wojnarowska - Kierownik  Referatu Planowania Finansowego w Wydziale BMiP  
omówiła przedmiotowy projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Powiedziała między 
innymi, że  dochody w większości są wygenerowane przez jednostki budżetowe i żadna nie 
dotyczy tej Komisji. Jeśli chodzi o wydatki to  możemy tutaj mówić o jednej pozycji, tj. 
Biurze Informatyki – przeniesienie środków między działami. Dla Zarządu Transportu 
Miejskiego z przeznaczeniem na zakup programu komputerowego, dzięki któremu  będzie 
możliwe będzie pobieranie i udostępnianie danych z systemu TRISTAR na potrzeby projektu 
„Otwarty Gdańsk” czyli upublicznienie tego i prawdopodobnie opublikowanie na stronie. 
Jest to kwota 135 tysięcy złotych – przeniesienie między działami.  

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania ze strony radnych? 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Nie wiem, czy Pani będzie to wiedziała. Ostatnio jak byliśmy w ZDiZ i zapoznawaliśmy się z  
systemem TRISTAR – na monitorach oglądaliśmy skrzyżowania, to czy mieszkańcy będą 
mogli to też oglądać na stronie internetowej?  
 

Maria Wojnarowska - Kierownik  Referatu Planowania Finansowego w Wydziale BMiP   
W ramach programu Otwarty Gdańsk publikowane jest jak najwięcej danych dotyczących 
działalności publicznej miasta. Wiele tych danych jest już upublicznionych. Natomiast, 
jeśli chodzi o inteligentne  sterownie ruchem to  do tej pory nie było.  
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Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziały Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego 
To nie będzie w ten sposób upubliczniane, bo obraz monitoringu wizyjnego podlega 
ochronie danych osobowych. Ochrona wizerunku jest naszym dobrem. Myślę, że ta 
informacja raczej będzie wyglądała w ten sposób – jaki mamy przepływ pojazdów, jakie są 
natężenia ruchu, czas przejazdu itp. Wydaje mi się, że to raczej w tym kierunku będzie 
szło.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze jakieś pytania, wyjaśnienia? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania.  
Proszę o pozytywne zaopiniowanie  przedmiotowego projektu uchwały.   

 
Opinia Nr 27-10/167-59/16 

Komisja  – 4 głosami „za”, 2 głosach „wstrzymujących  się” i 0  głosów przeciwnych 
– pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 827.  
 
 

  PUNKT  4 
Informacja   o przebiegu wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze  2016r.  
 

Maria Wojnarowska - Kierownik  Referatu Planowania Finansowego w Wydziale BMiP  
powiedziała między innymi: 
Stan na 30 czerwca 2016r.  
Planowane dochody osiągnęły poziom ponad  54%, co stanowi kwotę 1.438.959 tys. zł.. 
Największy udział  w dochodach mają podatki, głównie PIT,  
Wydatki zrealizowano w  wysokości  ponad 47% , tj. na kwotę prawie  1.223 mln zł.  
Wydatki na administrację  publiczną wykonane są w wysokości 43%, a na bezpieczeństwo 
publiczne i ochronę przeciwpożarową w wysokości  39,5% planu. 
Wydatki majątkowe - realizowano 9 zadań, wspófinansowanych z budżetu Unii 
Europejskiej. Poziom ich realizacji osiągnął poziom w I półroczu  73,4% na kwotę prawie 55 
mln zł.  Wydatki majątkowe – na zadania finansowane w całości z budżetu miasta  wydano 
ponad 42 mln zł, w stosunku do planu  to zaledwie 11,4% planu. Jak co roku ciężar tych 
wydatków przesuwa się na II półrocze, a najbardziej na IV kwartał. 
Podsumowanie wykonania budżetu – muszę w tym miejscu powiedzieć, że wskaźniki, 
których pilnujemy tj. dług  do dochodów ogółem kształtował się na poziomie 35 %, czyli 
poniżej maksymalnej wartości, a  przypomnę, że jest to 60%. Wskaźnik zadłużenia  wynosi 
14,63%  a osiągnęliśmy go na poziomie 4,42%, czyli wskaźniki te są bardzo dobre.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Pytania ze strony Państwa Radnych?. Nie  widzę. Komisja tego nie opiniuje, Jest 
to w formie informacji dla Komisji. Dziękuję. Przechodzimy  do kolejnego punktu 
posiedzenia. 
 

PUNKT  5 
Podsumowanie działań – Policji, Państwowej Straży Pożarnej i Straży Miejskiej z 

sezonu letniego  w Gdańsku. 

 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Zaczniemy od Pani Dyrektor. 
 

Joanna Pińska – Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego powiedziała między innymi: 
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Miasto  wsparło policję kwotą 200 tys. zł na dodatkowe 800 dodatkowych patroli, które to 
patrole swoje działanie rozpoczęły  od czerwca i zakończyły przed końcem września. 
Wygospodarowaliśmy środki na  tłumaczy do komisariatów w wysokości 20 tys. zł. Jako 
Miasto koordynujemy wszelkiego rodzaju imprezy, które w przestrzeni  publicznej się 
pojawiają. Są to imprezy naprawdę dużego formatu tak  jak np. mecz Polska  -Holandia na 
40 tysięcy osób, festiwal pirotechniki, bitwy morskie  itd. Wszyscy razem współpracujemy 
po to, aby zapewnić jak najlepsze bezpieczeństwo mieszkańcom.   
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku  powiedział między innymi: 
Sezon letni jest szczególnym okresem dla Miasta i straży miejskiej i potwierdza  się, że 
nasze główne zadania w tym okresie powinny się koncentrować na skutecznym 
egzekwowaniu prawa, spójności i ciągłości działań oraz działalnością profilaktyczno-
informacyjną.  
Zadania priorytetowe w okresie letnim 2016r.  koncentrowały się głównie na : 
1) Przeprowadzaniu stałych kontroli drogowych w rejonie podwyższonego ryzyka. 
2) Zapewnieniu ładu i porządku publicznego, szczególnie zwracanie uwagi  na problemy 

dotyczące włamań, kradzieży, napadów i bójek.  
3) Reagowaniu na zgłoszenia od mieszkańców i turystów.  
4) Kontroli w zakresie prawidłowego prowadzenia działalności gospodarczej ze 

szczególnym uwzględnieniem czystości, sprawdzania wydm pod katem ładu i porządku  
publicznego, palenia ognisk i zaśmiecania terenu. 

5) Reagowania na wykroczenia popełniane przez właścicieli zwierząt. 
6) Zabezpieczania przestrzeni publicznej w czasie  imprez masowych, współpraca z innymi 

instytucjami szczególnie WOPR, policją i jednostkami miejskimi. 
Jeżeli chodzi o przestrzeń wodną  i okołowodną to tutaj też  w sezonie letnim 
koncentrujemy swoje działania. Szczególnie zwracamy uwagę na reagowanie na 
wykroczenia i przestępstwa w wyznaczonym rejonie, w rejonie Motławy. Staramy się 
zapobiegać kąpielom, szczególnie dzieci w miejscach niedozwolonych. Reagujemy na 
przypadki, gdzie  dzieci pojawiają się same bez opieki rodziców. 
Straż Miejska koncentrowała  się na  realizacji swoich zadań poprzez  takie formuły jak: 

 wydłużone patrole piątkowe i sobotnie, 

 wydłużone patrole wodne od piątku do niedzieli, 

 zwieszone ilości patroli w Rejonie Centrum,  

 stałe patrole w  rejonie Wyspy Sobieszewskiej i Stogów, 

 patrole nocne  w rejonie Parku Brzeźnieńskiego i Regana, 

 wspólne patrole z Policja.  
Miejsca objęte szczególną ochroną: 

 Główne miasto, ze  szczególnym uwzględnieniem ulicy Długiej i Długiego Targu, 

 Pas nadmorski od Jelitkowa do Brzeźna.  

 Miejski Ogród Zoologiczny, Park Oliwski. 

 Motława, Martwa i Śmiała  Wisła, kanały portowe. 

 Dworzec PKS i PKP, 

 Ul. Hallera, park brzeźnieński, Brzeźno. 

 Wyspa Sobieszewska. 

 Stogi, Górki Zachodnie, Westerplatte – drogi dojazdowe do plaż.  
Sztywno i na stałe  zostały tam skierowane siły i środki, które kształtują się następująco: 
strażnicy – 115, radiowozy – 17, motocykle – 4, skutery – 4 i rowery 14. Sezon letni jest 
szczególnym okresem, ale to nie znaczy, że ludzie w dzielnicach nie mają swoich potrzeb. 
Tutaj doraźnie koncentrujemy się, doraźnie zwiększamy w n niektórych obszarach i 
przerzucamy  siły, ale nie chcemy utracić dobrego kontaktu z radami dzielnic.  
W sezonie letnim  lipiec – sierpień podjęliśmy łącznie 12508 interwencji,  z tego: 

 interwencji drogowych                       - 6369, 

 interwencji porządkowych                  - 5976, 

 interwencji pozostałych                     -  163. 
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Wnioski końcowe: 
Straż Miejska  chciałaby uczestniczyć  w wielu jeszcze  innych działaniach, niemniej jednak 
mimo dużej liczby strażników pamiętać trzeba, że ilość strażników zaangażowanych do 
zapewnienia spokoju i porządku w przestrzeni publicznej związanych z imprezami wzrosło 
od Euro 2012 o ponad 800%.  Jest tam  nas dużo, to jednak wiąże ludzi i powoduje to, że 
nie możemy ich wykorzystać w innych momentach. Pamiętajmy też, że jest jeszcze kodeks 
pracy, który trzeba przestrzegać. My o tym pamiętamy, idziemy maksymalnie, żeby ten 
czynnik ludzki wykorzystać, ale pamiętamy o  kodeksie pracy.   
Jeśli chodzi o nielegalny handel, to potwierdza się konieczność stałego utrzymywania grupy 
do zwalczania procederu nielegalnego handlu. Podobna sytuacja pojawiała się, jeśli chodzi 
o ruch drogowy. Są pewne przewidywana, są wnioski, ale dynamika sytuacji powoduje, że 
trzeba reagować. To wychodziło w tym roku i mam odczucie, że  to był dobry  rok głównie 
z powodu tej oczywistości – przygotowania, zaangażowania i współpracy z policją. 
Naprawdę  jest dobrze, jest kontakt coraz lepiej się rozumiemy, co dobrze rokuje i  mam 
takie poczucie, że w miarę dobrze żeśmy to zrobili. Dziękuję za to Panu Komendantowi, 
mamy  kilka pomysłów wspólnych i myślę, że przełożą się one pozytywnie na dalszą nasza 
współpracę.    
Dziękuję, jeśli  będą  pytania, to bardzo proszę.   
 

Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca  Komisji 
Panie Komendancie, mam pytanie: ile wystawiono mandatów za złe parkowanie a ile  
udzielono pouczeń. Nie ukrywam, że dostaję sygnały od mieszkańców, jeśli chodzi o 
Wrzeszcz, którzy są rozgoryczeni tym, że wzywają Straż Miejska, a ona jest zbyt łaskawa 
dla  kierowców, którzy stawiają swoje samochody w niedozwolonych miejscach. Chcieliby, 
żebyście jednak wystawiali mandaty. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Był taki przypadek przy Hali Oliwia, gdzie faktycznie ludzie zareagowali. Wiedzieliśmy o 
tym miejscu i wraz z ZTM przygotowaliśmy  rozwiązanie, ale  ZTM zbyt się pośpieszył z 
komunikatem. Zrobiliśmy już tam odpowiednie oznakowanie. Ale cieszy to wsparcie ludzi.  
My mamy bazę  danych, którą weryfikujemy i nie może  być tak, że wiecznie się prosimy i 
upominamy. Wiemy, kto ile razy był pouczany. Uwzględnimy to, jeśli chodzi o kwestię  
Wrzeszcza. Podejrzewam że ludzie oczekują rezultatów, działajcie tak, aby ludzie 
przestrzegali prawo. 
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Np. na Przymorzu  jest problem z zaparkowaniem, jak  w każdej dzielnicy Gdańska.  
 
Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Można by zweryfikować i niektóre drogi zrobić jednokierunkowe i zaadoptować do 
parkowania. Szczególnie w rejonach  szpitali dokonaliśmy   kilka  znaczących zmian.  
 
Anna Kołakowska – członek Komisji 
Czy Państwo rozważaliście, gdzie jeszcze można by parkować na ulicach. Czy dokonano 
takiego przeglądu? 
   
Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Robimy to. Mogę  Pani Radnej meilowo  przekazać z iloma i jakimi wnioskami wystąpiliśmy 
do Komisji Bezpieczeństwa.  
Wracając do wcześniejszego pytania  to: pouczenia 2.821, mandaty karne 2.826 na kwotę 
105 tysięcy złotych, zawiadomienia – zaproszenia na rozmowę  76, wnioski do sądu 60, 
odholowania 225, w tym 1 w pasie nadmorskim, blokady około tysiąca. Do pogotowia 
socjalnego odwieziono 356  osób.  
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Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Ten sezon należał  od takich sezonów, gdzie było wyjątkowo dużo turystów bo zmieniły się 
relacje, jeśli chodzi o wyjazdy. Czy  to przeniosło się na  wasza pracę. Czy było spokojnie i 
czy dawaliście sobie radę?   
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
To było duże wyzwanie, dopiero teraz powoli odczuwa się, że skończyło się lato.  Mamy 
mapę i po analizie wiemy, gdzie pojawiają się problemy, gdzie jest najwięcej ludzi. 
Słuchamy, czytamy co ludzie mówią, co gdzie się dzieje i gdzie trzeba reagować.   
 

Przemysław Ryś  - członek Komisji  
Panie Komendancie. Czy jest to gdzieś odnotowywane, bo słyszę dużo zarzutów chociażby 
przy tej Hali Oliwi, kiedy przystanek komunikacji miejskiej był cały zaparkowany przez 
samochody i nie wjechał autobus, ludzie dzwonili do Straży Miejskiej, ona się nie  
pojawiła. Jak to jest, gdybym ja zadzwonił po Straż Miejską spod domu, bo ktoś zastawił 
mój samochód, to czy straż  miejska przyjedzie czy nie przyjedzie?  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Zależy jakie tam są znaki. Wszystkie  rozmowy są nagrywane, i jako mieszkaniec może Pan 
złożyć skargę. Odsłuchujemy zgłoszenie i weryfikujemy. Niektóre zgłoszenia,  porządkowe  
z reguły pakietujemy, abyśmy nie musieli się kręcić po mieście od zgłoszenia do zgłoszenia. 
Zgłoszenia, które wymagają niezwłocznej interwencji to  do nich wyjeżdżamy natychmiast. 
Jeśli chodzi o przystanek autobusowy przy Hali Oliwia, to w tym przypadku nie było 
żadnego wezwania z ZTM. Jeżeli kierowca nie mógł wjechać to powinien dzwonić.  
 

Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca  Komisji 
Przekaz poszedł taki, że ZTM zlikwidował przystanek a Straż Miejska nic nie zrobiła. 
Poszedł zły, a przede wszystkim nieprawdziwy przekaz do mieszkańców. Może należałoby 
wydać jakieś oświadczenie w tej sprawie. Może  warto byłoby oświadczenie wydać.   
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Mogę zweryfikować  te dane, bo od jakiegoś czasu na wniosek ZTM wysepki autobusowe 
czyścimy z zaparkowanych tam samochodów. 
 

Przemysław Ryś  - członek Komisji  
Spożywanie alkoholu w miejscach publicznych. Czytałem na portalu Trójmiasto pl, że w 
Gdańsku jest takie nieformalne przyzwolenie na picie alkoholu w miejscach publicznych. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Po sezonie letnim spotkaliśmy się z 37 strażami miejskimi, między innymi z województwa 
pomorskiego i przygotowujemy kolejny pakiet tych zmian. Każdy ma swoje prawa, oni 
znają przepisy i wiedzą, gdzie mogą pić.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Myślę, że jest to bardzo ciekawy temat i Pani Przewodnicząca  rozważa, czy nie zrobić 
kiedyś takiego spotkania i zastanowić się, jak takie sprawy uregulować i jak my, jako radni 
mamy szansę ująć to w ramy. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Kodeks karny mamy z lat sześćdziesiątych i nie przystający do tego, co się dzieje i jakie są 
oczekiwania prawne. Warto się zastanowić nad pewnymi zmianami.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy jest statystyka dotycząca ilości interwencji nieletnich. 
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej w Gdańsku   
Tutaj nie mam takich danych, musiałbym spojrzeć do systemu komputerowego.  
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Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dobrze, dziękuję  bardzo, przechodzimy  do policji. Poproszę  Pana Komendanta Miejskiego 
Policji w Gdańsku.  
 

Sylwester Mieszczak -Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 
Turystów przybywających do Gdańska z roku na rok jest coraz więcej. Podjęliśmy 
współprace z Urzędem Miejskim w Gdańsku w zakresie  przekazywanych dla nas informacji 
o imprezach masowych. Nawiązaliśmy kontakt z przedstawicielami Komendy Miejskiej 
Straży Pożarnej i z innymi służbami typu: WOPR, Państwowa Straż Rybacka, Inspektorat 
Rybołówstwa Morskiego w Gdyni, Zarząd  Portu, Straż Graniczna, MOSiR-em – tak, abyśmy 
mogli wspólnie działać na obszarach wodnych. W ramach przygotowania do sezonu  
letniego, również  nasililiśmy  naszą akcję profilaktyczną pod kątem wydawania ulotek   
„Młodzież bez procentów”. Prowadziliśmy działania związane z patologami i 
przeciwdziałaliśmy dopalaczom. Mieliśmy taką akcję „Dopalacze kradną życie”. 
Prowadziliśmy również działania w sposób ciągły, od początku czerwca „Bezpieczne 
wakacje 2016”. To są takie nasze wewnętrzne programy, narzucone z góry. W ramach 
powyższych przygotowań zleciliśmy zadania zarówno dla pionów prewencji jak i zadania 
dla pionów operacyjnych mające na cele zwiększenie służb patrolowych. Skupiliśmy się 
przede wszystkim na zabezpieczeniu rejonów całego Miasta Gdańska, Katedry Oliwskiej i 
Parku Oliwskiego, rejonu ZOO, pasie nadmorskim od Jelitkowa  do Brzeźna, Czarny Dwór, 
pas nadmorski Stogi, scena muzyczna na Placu Zebrań Ludowych i teren Starego Miasta 
Gdańska. Od kwietnia i maja wprowadziliśmy wspólne patrole ze Strażą Miejską, nasze 
godziny pracy dostosowaliśmy do potrzeb mieszkańców i turystów. Przyjęliśmy zasadę, że  
robimy patrole wspólne od poniedziałku do piątku w godzinach 15:00 – 23:00. W weekendy, 
od piątku od niedzieli  w sezonie letnim  w pasie nadmorskim i w rejonie Starego Miasta w  
weekendy patrole mieliśmy  w godzinach od 18:00  do godziny 2:00 i to przynosiło efekty. 
Takich patroli Komenda Miejska wystawiła 166 i były to patrole Wydziału Ruchu 
Drogowego, który wspólnie ze Strażą Miejską i w kontakcie z Radą  Dzielnicy Śródmieście, 
gdzie generalnie się skupiliśmy. Wyniki były dosyć wymierne dla tych patroli, ponieważ  
były one nastawione na strefę prestiżu na łamanie przepisów ruchu drogowego, to co 
najbardziej boli mieszkańców.   
II//  OOggóóllnnaa  cchhaarraakktteerryyssttyykkaa  pprrzzeessttęęppcczzoośśccii  nnaa  tteerreenniiee  KKMMPP  ww  GGddaańńsskkuu::  

 Zagrożenie rejonu służbowego KMP w Gdańsku w porównaniu do analogicznego 
okresu roku ubiegłego, biorąc pod uwagę liczbę zaistniałych przestępstw przedstawia się 
następująco: 
 W wybranych kategoriach przestępstw odnotowano następujące trendy:  

kategoria 
lipiec – sierpień  

2015 

lipiec – sierpień  

2016 
TREND 

zabójstwo 0 0 0 

rozbój i wymuszenie 

rozbójnicze 
28 20 8 

kradzież cudzej 

rzeczy 
539 456 -83 

kradzież pojazdu 44 47 3 

kradzież z 

włamaniem 
288 176 -112 

bójka lub pobicie 6 10 4 

inne 758 699 -59 

RAZEM 

 
1663 1408 -255 

 

Z przytoczonych powyżej danych wynika, że w okresie lipiec - sierpień 2016 roku 
nastąpił spadek ilości zaistniałych przestępstw w porównaniu z analogicznym okresem 
ubiegłego roku  o 255 przestępstw.  
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IIII//  IIlloośśćć  sspprraawwccóóww  pprrzzeessttęęppssttww  zzaattrrzzyymmaannyycchh  nnaa  ggoorrąąccyymm  uucczzyynnkkuu  lluubb                                    ww  

bbeezzppoośśrreeddnniimm  ppoośścciigguu::    
 

  lipiec – sierpień  
2015 

lipiec – sierpień  
2016 

TREND 
 

zatrzymani sprawcy 390 344 -46 

 
 W okresie lipiec – sierpień 2016r. funkcjonariusze KMP w Gdańsku zatrzymali ogółem  
344 sprawców przestępstw na gorącym uczynku lub w bezpośrednim pościgu.  
 

IIIIII//  OOddzzyysskkaannoo  ppoojjaazzddóóww::  

 lipiec - sierpień 
2015 

lipiec - sierpień 
2016 

TREND 
 

skradziono pojazdów 44 47 3 

odzyskano pojazdów 10 8 -2 

 
W okresie lipiec – sierpień 2016r na terenie miasta Gdańska w trakcie 

wykonywanych czynności służbowych policjanci odzyskali 8 pojazdów.  
 
 

IIVV//  ZZaattrrzzyymmaannoo  oossóóbb  ppoosszzuukkiiwwaannyycchh::  
 

 lipiec - sierpień 
2015 

lipiec - sierpień 
2016 

TREND 
 

poszukiwani 226 260 34 

 
Ogółem funkcjonariusze KMP w Gdańsku w okresie lipiec – sierpień 2016r zatrzymali 

260 osób poszukiwanych, nastąpił wzrost o 34 zatrzymane osoby w porównaniu do  
analogicznym okresem 2015r. 
 

VV//  WWyykkoonnaannoo  iinntteerrwweennccjjii::  

 lipiec - sierpień 
2015 

lipiec - sierpień 
2016 

TREND 
 

interwencje 11020 11464 444 

 
 Funkcjonariusze służby prewencyjnej KMP Gdańsk w okresie lipiec – sierpień br. 
wykonali ogółem 11464 interwencji, co w porównaniu do 2015r.  
stanowi 444 więcej  przeprowadzonych interwencji przez Policję. 
 

VVII//  PPrrzzeessttęęppssttwwaa  ppooppeełłnniioonnee  nnaa  sszzkkooddęę  oobbccookkrraajjoowwccóóww::    
 

kategoria 
lipiec – sierpień  

2015 
lipiec – sierpień  

2016 
TREND 

zabójstwo 0 0 0 
rozbój i 
wymuszenie 
rozbójnicze 

2 2 0 
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kradzież cudzej 
rzeczy 

44 50 6 

kradzież pojazdu 1 2 1 
kradzież z 
włamaniem 

9 4 -5 

bójka lub pobicie 0 2 2 
inne 9 29 20 
RAZEM 
 

65 89 24 

 W analizowanym okresie liczba przestępstw popełnionych na szkodę cudzoziemców 
na terenie miasta wzrosła z 65 w 2015 r. do 89 w 2016 r. tj.: o 24 przestępstw więcej.  
 
VII/ Stan zagrożenia bezpieczeństwa ruchu drogowego na ulicach Gdańska: 
 

Zdarzenie Lipiec – sierpień  
2015 

Lipiec – sierpień  
2016 

Trend 

Ogółem wypadków 
drogowych 

86 98 12 

Wypadki ze skutkiem 
śmiertelnym 

0 0 0 

Ilość osób, które 
doznały obrażeń ciała 

100 112 12 

Ogółem kolizji 
drogowych 

978 1069 91 

 
 

VIII/ Wybrane przedsięwzięci realizowane przez policjantów KMP w Gdańsku        w 
ramach zabezpieczenia ,,Sezonu Letniego 2016” na terenie Miasta Gdańska: 
      

Zapewnienie należytego stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
Miasta Gdańska było priorytetowym zadaniem dla funkcjonariuszy Komendy Miejskiej 
Policji  w Gdańsku.     
 W celu zapewnienia właściwego stanu bezpieczeństwa publicznego realizowano na 
terenie miasta m. in. następujące inicjatywy i przedsięwzięcia:  
 
  Komendant Miejski Policji oraz Jego Zastępcy  prowadzili bieżącą analizę zagrożeń 
występujących na terenie miasta oraz dokonywali oceny tych zagrożeń. Wnioski wynikające 
z tej analizy umożliwiły określenie głównych celów pracy Policji w okresie sezonu letniego, 
które sprowadzały się do: 

 
     skutecznego zwalczania i ograniczania przestępczości, w tym szczególnie tzw. 
pospolitej, 
     poprawy mobilności i skuteczności działań Policji, 
     zapewnienia właściwego poziomu bezpieczeństwa turystom, 
     zabezpieczenia imprez i uroczystości o charakterze masowym, 
     poprawy wizerunku i odbioru społecznego działań Policji. 
 
  Zapewniono właściwą organizację służb Policji poprzez: 
 
 wewnętrzną i zewnętrzną wymianę informacji na temat tendencji w zagrożeniu 

na terenie miasta, zmierzającą do dynamicznej zmiany dyslokacji służb, 
 prowadzenia wspólnych odpraw przed planowanymi działaniami i zabezpieczeniami, 
 manewrowania siłami zgodnie z aktualnym zagrożeniem stanu bezpieczeństwa 
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i porządku publicznego w rejonie KMP w Gdańsku, 
 wspierano działania umundurowanych funkcjonariuszy Policji poprzez kierowanie  

w rejon charakteryzujący się szczególnym zagrożeniem policjantów z pionów 
kryminalnych, 

 na wniosek Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku Urząd Miejski w Gdańsku 
przekazał dodatkowe środki finansowe, które umożliwiły między innymi w miesiącu: 
lipcu, sierpniu br. dyslokowanie na terenie służbowym KMP Gdańsk,                            
a w szczególności w rejon Starego i Głównego Miasta dodatkowych patroli Policji      w 
ramach tzw. służb ponadnormatywnych. 

 zgodnie z zawartymi porozumieniami patrole Policji wzmocniono w ramach 
realizowanej współpracy również w miarę posiadanych możliwości przez 
funkcjonariuszy Służby Ochrony Kolei oraz Straż Miejską.  

 
  Jedną z istotnych form realizacji zadań służbowych przez funkcjonariuszy KMP w 
Gdańsku było zabezpieczanie imprez o charakterze masowym, jak również innych zdarzeń 
zaistniałych na terenie miasta. Do najważniejszych z nich należy zaliczyć zabezpieczenie 
Jarmarku Św. Dominika. 
 
Zabezpieczanie imprez masowych  : 
 

 Lipiec – sierpień  
2015 

Lipiec – sierpień  
2016 

Trend 

Liczba zabezpieczonych 
imprez masowych  

25 21 -4 

Liczba zabezpieczonych  
meczów piłki nożnej  

6 3 -3 

Liczba zabezpieczonych 
imprez masowych o char. 
artystyczno rozrywkowym  

16 14 -2 

Liczba zabezpieczonych 
imprez masowych innych  

3 3 0 

Liczba zaangażowanych 
policjantów 

1401 1026 -375 

Szacunkowy koszt poniesiony 
na zabezpieczenie imprez 

masowych  

218 832,00 zł 15 2144,72 zł -76 681,28 zł 

 
 
Zabezpieczanie zgromadzeń publicznych : 
 

 Lipiec – sierpień  
2015 

Lipiec – sierpień  
2016 

Trend 

Liczba zabezpieczonych 
zgromadzeń publicznych  

21 26 5 

Liczba zaangażowanych 
policjantów 

283 311 28 

Szacunkowy koszt poniesiony 
na zabezpieczenie imprez 

masowych  

17 562,00 zł 20 279,58 zł -2 717,58 zł 
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Policjanci Komendy Miejskiej Policji w Gdańsku w okresie letnim zabezpieczali m. in. : 

 Jarmark św. Dominika wraz z imprezami towarzyszącymi; 
 Tydzień w Diecezjach w ramach Światowych Dni Młodzieży; 
 uroczystości Sierpnia '80 z udziałem Prezydenta RP; 
 uroczystości pogrzebowe Feliksa Selmanowicza i Danuty Siedzikówny; 
 mecze żużlowe w ramach I ligi z udziałem drużyny Wybrzeże Gdańsk; 
 Międzynarodowe Indywidualne Mistrzostwa Ekstraligi na żużlu; 
 mecze piłki nożnej w ramach Lotto Ekstraklasy z udziałem drużyny Lechia Gdańsk; 
 impreza p.n. „Music Power Explosions Avicii” na Stadionie ENERGA Gdańsk; 
 impreza p.n. „International Fireworks Festival – III Międzynarodowe Pokazy 

Pirotechniczne 2016 Gdańsk” na Stadionie ENERGA Gdańsk; 
Funkcjonariusze strzegli bezpieczeństwa mieszkańców Gdańska i kibiców nie tylko wokół 
stadionu i na trasach dojazdowych, ale  na terenie całego miasta.  
 Funkcjonariusze prewencji, ruchu drogowego oraz służby kryminalnej byli obecni na 
terenie całego miasta. Zabezpieczali oni trasy dojazdowe, dworce, centrum miasta, 
okolice obiektu oraz kierowali ruchem na głównych skrzyżowaniach. Policjanci dbali, by 
każdy z uczestników meczu bez przeszkód dotarł na stadion, a potem równie bezpiecznie 
powrócił do domu. Policjanci nie odnotowali żadnych poważnych incydentów. 
 
 Podsumowanie sezonu letniego w rejonie działania Komendy Miejskiej Policji                w 
Gdańsku na wodach i terenach przywodnych : 
 

 Lipiec – sierpień 
2015 

Lipiec – sierpień 
2016 

Trend 

Liczba służb 152 228 76 

Legitymowanie 542 864 322 

Mandaty karne 7 14 7 

Pouczono 176 359 183 

Wystąpienia do Kapitanatu 
Portu a prowadzenie 

jednostek bez uprawnień i 
dokumentów rejestru 

11 26 15 

wystąpienia do Okręgowego 
Inspektora Rybołówstwa 
Morskiego w Gdyni za 
popełnione wykroczenia na 
wodach morskich 

5 2 -3 

Interwencji 209 381 172 

Liczba utonięć  7 4  
( w tym 2 akweny 
niestrzeżone i 2  w 
trakcie powodzi w 

budynkach) 

-3 

 

Skontrolowano jednostek pływających -309. Dokonano kontroli wędkarzy-391; 
 

Policjanci wodniacy zabezpieczyli między innymi : 
  imprezy m. in. Baltic Sail Gdańsk 2016; 
 Triathlon Gdański -okolice Mola Brzeźno; 
 widowisko Bitwa Morska Tajemnice Twierdzy Wisłoujście; 
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 Służby ponadnormatywne (dodatkowe): 
 

  W okresie /lipiec – sierpień/ do służb ponadnormatywnych (dodatkowych) będących      
w dyspozycji Wydziału Prewencji KMP  w Gdańsku skierowano łącznie 396 funkcjonariuszy.  
 

  W trakcie tych służb uzyskano między innymi następujące wyniki: 
Legitymowano osób    - 1577 
Zatrzymano sprawców przestępstw  - 6 
Zatrzymano osób poszukiwanych  - 3 
Sporządzono wniosków o ukaranie do Sądu - 0 
Nałożono mandatów karnych   - 183 
 - w tym z Ust. o wych. w Trzeź.  - 103 
Pouczono za wykroczenia   - 285 
Przeprowadzono interwencji   - 761 
Umieszczono w Pogotowiu Socjalnym - 34 
 

  Na bazie funkcjonujących struktur prowadzono szeroko rozumiane przedsięwzięcia 
edukacyjno - prewencyjne ukierunkowane na profilaktykę skierowaną do dzieci                   
i młodzieży oraz współdziałanie m. in. w realizacji programów i akcji:  
 

W ramach realizacji Rządowego Programu Ograniczania Przestępczości               i 
Aspołecznych Zachowań „Razem Bezpieczniej im. Władysława Stasiaka” Komenda Miejska 
Policji w Gdańsku realizowała założenia Miejskiego Programu Zapobiegania Przestępczości 
oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli  i Porządku Publicznego, którego głównym celem 
jest poprawa stanu i poczucie bezpieczeństwa mieszkańców. Jednym z kierunków działań 
jest edukacja i profilaktyka skierowana do społeczności lokalnej turystów krajowych, jak  i 
zagranicznych. 
W ramach ww. programu w okresie sezonu letniego realizowane były, między innymi 
następujące podprogramy: 
 „Nowy Sezon Rowerowy  - Pamiętaj o Bezpieczeństwie” 
 „Bezpieczny Turysta” 
 „Sąsiedzki Program Przeciwdziałania Przestępczości” 
 „Program Profilaktyczno-Edukacyjny Gdańskiej Policji” 
 „Bezpieczni Wodniacy” 
 „Bezpieczne Obiekty” 
 „Bezpieczny Senior” 
Ponadto w ramach „Programu Profilaktyczno-Edukacyjnego Gdańskiej Policji” 
zorganizowano min. akcje „Bezpieczne Wakacje”.  

 

W ramach tych akcji uzyskano miedzy innymi następujące wyniki: 
Legitymowano osób nieletnich     - 823  
Skontrolowano obiektów i miejsc wypoczynku letniego  - 153 
Odbyto spotkań i pogadanek dot. bezpiecznego wypoczynku - 59  
 

Na początku sezonu letniego został uruchomiony program Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji – mapa zagrożeń. Obywatele Gdańska mogą na tej mapie 
zaznaczać miejsca, które stanowią dla nich największe ich bolączki, jak np. picie alkoholu, 
utrudnienia w parkowaniu, nielegalne wysypiska, itd. Na każdy taki sygnał policjanci 
reagują. Jeśli zdarzenie jest potwierdzone, to cofamy się do niego i sprawdzamy, czy 
zostało wyeliminowane  czy nie, czy należałoby nawiązać kontakt z radami dzielnic, czy ze 
spółdzielniami mieszkaniowymi, żeby ewentualnie zminimalizować problemy.  
Podsumowując - zabezpieczenie sezonu letniego 2016r na terenie Komendy Miejskiej 
Policji w Gdańsku należy stwierdzić, iż podejmowane przedsięwzięcia i realizowane 
zadania były właściwe, czego wynikiem była mniejsza ilość odnotowanych przestępstw 
wobec mieszkańców Gdańska, jak i turystów odwiedzających Gdańsk.    
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Anna Kołakowska – członek Komisji 
Ile było zgłoszeń od mieszkańców Gdańska do mapy zagrożeń? 
 

Sylwester Mieszczak -Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w Gdańsku 
Dosyć spore, na chwilę obecną ponad 2 tysiące zgłoszeń. Prowadzimy również akcje 
informacyjne. Po akcji Trójmiasto.pl następnego dnia mieliśmy ponad 100 zgłoszeń 
jednego dnia, później trochę spadło.  Obecnie  zgłoszenia te  kształtują się pomiędzy 5-20 
zgłoszeń  dziennie. Każdy może wejść w tą aplikację i zaznaczyć swój problem. Należy 
jednak wiedzieć, że nie jest to zgłoszenie interwencji. Jeżeli obywatel oczekuje 
konkretnej pomocy policji  to  do tego służy numer  112 albo 997. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję  bardzo. Teraz poproszę Komendanta PSP. 
 

Wojciech Prusak  - Komendant Miejskiej Państwowej  Straży Pożarnej w Gdańsku 
podsumował   sezon  letni pod względem bezpieczeństwa pożarowego  i ochrony ludności. 
Informacja ta stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu.  
Omówione podjęte  działania straży pożarnej w trakcie lipcowych obfitych deszczy.  
 
Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałabym panu Komendantowi pogratulować pracowników, którzy  w nocy 14/15 lipca 
bardzo dzielnie pracowali. Od ludzi, którzy ucierpieli na skutek ulewnych opadów 
słyszałam same dobre i pochlebne o nich opinie. Więc  chylę czoła  i naprawdę gratuluję.   
 

Przemysław Ryś – członek Komisji  
Funkcjonariusze Straży Miejskiej też stali w wodzie i kierowali ludzi w bezpieczne miejsca. 
Panie Komendancie, czy strażacy  przy wypadkach samochodowych są  też ratownikami? 
 

Wojciech Prusak  - Komendant Miejskiej Państwowej  Straży Pożarnej w Gdańsku 
Tak. Każdy strażak raz na trzy lata musi zdać egzamin przed niezależną komisją medyczną.  
 
Komisja przeprowadziła  krótką  luźną  dyskusję nt. lipcowych opadów.  
 
Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Również  chciałabym podziękować straży  pożarnej. Pod koniec maja byłam z grupą moich 
dzieciaków ze szkoły  na lekcji pokazowej na ul. Batorego. Lekcja była  świetna, dzieciaki  
bardzo dużo się dowiedziały, zapamiętały. Więc bardzo dziękuję i proszę, aby takie lekcje  
były dla wszystkich dzieci, które  będą chciały  z tego skorzystać.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji, Przewodniczący Rady Miasta Gdańska   
Ja  również chciałbym podziękować obecnym tutaj służbom, za Dzień Otwarty Rady Miasta. 
Jak co roku jesteście Państwo niezawodni  za co bardzo dziękuję.  
 

Leszek Walczak – Komendant Straży Miejskiej 
7 października  br.  w siedzibie Straży Miejskiej odbędą się uroczystości 25- lecia powstania 
Straży Miejskiej w Gdańsku.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Wyczerpaliśmy temat. Serdecznie dziękuję Panom Komendantom za przybycie i udzielenie  
obszernych informacji i wyjaśnień.  
 
 

PUNKT  6 
Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyodrębnienia na rok 2017 środków 

finansowych na działalność statutowa jednostek pomocniczych. 
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Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Państwo Radni zapoznali się z przedłożonymi dokumentami w sprawie dotyczącymi 
jednostek pomocniczych. Na rok bieżący wysokość stawki na jednego mieszkańca wynosi 4 
zł  i w zależności od  frekwencji w głosowaniu, ulega ona zmianie – 4 -5-6 zł.   
Co Szanowni Radni na to? 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Musimy podjąć  uchwałę  w tej sprawie na rok przyszły, bo inaczej nie będzie można  
przekazać środków pieniężnych jednostkom pomocniczych w roku przyszłym na ich 
działalność  statutową.  
 

Emilia Lodzisńska  - wiceprzewodnicząca  
Czy docierały  do pani Przewodniczącej głosy z rad dzielnic  odnośnie zmian? 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Przede wszystkim  chcieli większą stawkę. Z drugiej strony nie chciałabym, aby była to 
stawka  ujednolicona. To, że jest ona zróżnicowana w zależności od frekwencji wyborczej 
trochę motywuje  rady  do  działalności, do motywowania mieszkańców.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
Dodatkowym elementem, z którego korzystają rady dzielnic to jest budżet obywatelski 
mocno wspierają  inicjatywy.  
Dzielnice tzw. spółdzielcze  mają dużo pieniędzy i mogą  je inaczej wydawać niż dzielnice  
tzw. komunalne, które tych pieniędzy mają mniej. Trzeba  byłoby w przyszłości  temu się 
przyjrzeć – jak to jest w poszczególnych dzielnicach.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Zachętą i motywacją dla rad dzielnic powinno być, aby walczyć o projekty w budżecie 
obywatelskim.   
Jeżeli nie ma  żadnych  propozycji, wniosków   to proponuje przyjąć   projekt  uchwały w 
poniższym brzmieniu i skierowanie go na najbliższą sesję Rady Miasta Gdańska.    
 
Uchwa (…) w sprawie wyodrębnienia na rok 2017 środków finansowych na działalność 
statutową jednostek pomocniczych. 
  (Podstawa prawna) uchwala się, co następuje: 

§  1 
Ustala się stawkę na jednego mieszkańca w jednostkach pomocniczych Miasta Gdańska  
w wysokości 4 złotych celem wyodrębnienia w budżecie Miasta Gdańska na rok 2017 
środków finansowych przeznaczonych na działalność statutową jednostek pomocniczych  
z zastrzeżeniem postanowień §2 niniejszej uchwały. 

§  2 
W jednostkach pomocniczych, w których frekwencja w wyborach do rad jednostek 
pomocniczych kadencji 2015-2018 wyniosła: 

1) Powyżej 14% do 16% uprawnionych do głosowania, stawka określona w §1 uchwały 
ulega zwiększeniu o 25% na jednego mieszkańca, 

2) Powyżej 16% uprawnionych do głosowania, stawka określona w §1 uchwały ulega  
zwiększeniu o 50%  na jednego mieszkańca.  

§  3 
Wykonanie niniejszej uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Gdańska. 

§  4 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
                                                                         
Za opowiedziało się 6 radnych, jednogłośnie przyjęto projekt uchwały w powyższym 
brzmieniu.  
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PUNKT   7 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

  
Anna Wirska – przewodnicząca  Komisji  poinformowała, że  do wiadomości Komisji 
wpłynęło  pismo od Przewodniczącego Rady z dnia 16.09.2016r. przesyłające  do 
Prezydenta wezwanie do usunięcia naruszenia prawa dotyczące Uchwały Nr XXXV/762/13 
RMG z dnia 28.02.2013 r. w sprawie zakazu sprzedaży, podawania i spożywania napojów 
alkoholowych na terenie Miasta Gdańska.   
Decyzja Komisji: pismo a/a.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca podziękowała i zamknęła posiedzenie 
– godz. 17:50. 
 
 
 
                                                                          Przewodnicząca Komisji 

                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                                   Anna Wirska  

Protokół sporządziła: 

 

Bogusława Pieklik 

Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  

 

 
 
 
 



Komisja Samorządu i Ładu Publicznego Rady Miasta Gdańska

„Informacja nt. podsumowania sezonu letniego pod względem 
bezpieczeństwa pożarowego i ochrony ludności”

bryg. Marian Hinca
Naczelnik Wydziału 

Operacyjno-Szkoleniowego 
KM PSP Gdańsk

Gdańsk, 20 wrzesień 2016 roku

KOMENDA MIEJSKA PAŃSTWOWEJ STRAŻY POŻARNEJ

W GDAŃSKU



Wartość operacyjna jednostek ochrony przeciwpożarowej

Wielkość sił i środków pozostających w ciągłej dyspozycji:

1. Łącznie w pięciu Jednostkach Ratowniczo-Gaśniczych i posterunku w 

Gdańsku Jasieniu (od 4 lipca) oraz Stanowisku Kierowania 

Komendanta Miejskiego PSP w Gdańsku codziennie w systemie 

zmianowym pełni służbę 58 strażaków.

2. Do dyspozycji pozostają również Ochotnicze Straże Pożarne z 

siedzibą na Wyspie Sobieszewskiej oraz zasoby Zakładowych Straży i 

Służb Ratowniczych z terenu Miasta Gdańska, z którymi podpisano 

porozumienia o wspieraniu działań ratowniczych w mieście. W służbach 

i strażach zakładowych służy codziennie 54 ratowników.

3. W KM PSP w Gdańsku funkcjonują również następujące grupy 

specjalistyczne:

a) Specjalistyczna Grupa Wodno-Nurkowa;

b) Specjalistyczna Grupa Ratownictwa Technicznego;

c) Specjalistyczna Grupa Poszukiwawczo-Ratownicza; 



Statystyka zdarzeń w okresie letnim 
(okres od 01.07.2016r do 31.08.2016r.)

Ilość zdarzeń podczas, których prowadzono działania ratownicze w 

minionym sezonie wakacyjnym 2016r. 

Pożary  - 159 – łącznie 4 osoby zostały ranne; 

Miejscowe Zagrożenia – 742 ( łącznie 3 wypadki śmiertelne w tym 2 w 

wyniku zdarzeń spowodowanych lipcowymi intensywnymi opadami 

deszczu, 83 osoby ranne w tym 28 w wyniku zdarzeń drogowych);

Alarmy Fałszywe - 53



Przygotowanie i zabezpieczanie ważniejszych imprez masowych 

odbywających się w Gdańsku.

1. Obchody Światowych Dni Młodzieży w Gdańsku

2. Jarmark Św. Dominika

3. Obchody rocznicy wybuchu II Wojny Światowej

4. Liczne imprezy sportowe i plenerowe



Działalność edukacyjna i profilaktyczna

KM PSP w Gdańsku wzorem lat poprzednich organizuje pogadanki, 

pokazy i szkolenia głównie dla dzieci i młodzieży szkolnej.

Podczas przedmiotowych spotkań omawiane są między innymi 

zagadnienia dotyczące bezpiecznego wypoczynku, zasady postępowania  

podczas pożarów lub innych sytuacji stwarzających zagrożenie, 

utrwalana jest również wiedza  z zakresu numerów alarmowych oraz 

zgłaszania zdarzeń do służb ratowniczych.

Przeprowadzono łącznie:

Spotkań dla młodzieży w JRG - 7

Uczestnictwo w spotkaniach plenerowych w szkołach, dzielnicach, 

imprezach - 5



Czynności kontrolno – rozpoznawcze

Funkcjonariusze KM PSP w Gdańsku przeprowadzili  czynności kontrolno -

rozpoznawcze dotyczące miejsc letniego wypoczynku, w celu wykrycia 

nieprawidłowości z zakresu ochrony przeciwpożarowej, które mogą mieć wpływ 

na bezpieczeństwo osób korzystających z danych obiektów. 

W okresie letnim oraz poprzedzającym przeprowadzono łącznie 23 czynności, w 

wyniku których ujawniono  18 nieprawidłowości  i wydano 3 decyzje 

administracyjne nakazujących usunięcie stwierdzonych nieprawidłowości. 



Dziękuję za uwagę!!!


